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PROTOKÓŁ NR   XLV/10 
 

z  Sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą    
odbytej  7 października 2010 roku 

 
 

XLV Sesja Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą  została zwołana przez 
Przewodniczącego  Rady Miasta Marka Tatarewicza. 
W sesji Rady Miasta na ogólny stan 15 radnych udział wzięło 14 radnych. 
(listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 do niniejszego protokołu).  

 

W sesji udział wzięli Radni Rady Miasta : 

 
1. Ryszard Andrys, 
2. Aleksandra Bajor, 
3. Adam Bogdański, 
4. Bożena Gęzikiewicz, 
5. Mieczysław Jaszcz, 
6. Michał Kunt, 
7. Stefania Martynowicz, 
8. Maria Nowakowska, 
9. Jerzy Sak, 
10. Bogusław Samosionek, 
11. Piotr Tadla, 
12. Marek Tatarewicz, 
13. Krzysztof Wojtala, 
14. Antoni Żołna, 

 
Ponadto w Sesji Rady Miasta udział wzięli:  
 
1. Andrzej Kunt   - Burmistrz Miasta, 
2. Zbigniew Biedulski  - Z-ca Burmistrza Miasta, 
3. Grzegorz Tomczak  - Wicestarosta Powiatu, 
4. Olgierd Kłaptocz  - Prezes MZK Sp z o.o, 
5. Leszek Statkiewicz   - Prezes KTBS Sp. z o.o, 
6. Agnieszka Pundyk  - Z-ca Kierownika OPS, 
7. Janina Pogoda   - Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2, 
8. Jarosław Szydełko  - Dyrektor SP Nr 4, 
9. Renata Borecka   - Dyrektor PM Nr 1, 
10. Halina Klepacka   - Dyrektor PM Nr 2, 
11. Monika Ufland-Wójtowicz - główna księgowa PM Nr 3, 
12. Jolanta Bogusz   - Dyrektor PM Nr 4, 
13. Zygmunt Mendelski  - Dyrektor MOSiR, 
14. Zdzisław Garczarek  - Dyrektor KCK, 
15. Sławomir Górka   - Dyrektor Muzeum Twierdzy 
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16. Anna Denczew    - Dyrektor Biblioteki Publicznej, 
17. Anna Suska    - Sekretarz Miasta 
18. Janina Rapacz    - Skarbnik Miasta, 
19. Marzena Brenk-Sułkowska  - Naczelnik Wydz. OKiO, 
20. Anna Wasielak    - Naczelnika Wydz. GKiL, 
21. Małgorzata Kraszewska  - Naczelnik Wydz. GPiOI, 
22. Agnieszka Żurawska-Tatała  - Kierownik BIE, 
23. Zbigniew Jakubowski   - Kierownik Referatu IR 
24. Edyta Kukier     - radca prawny Urzędu Miasta, 
25. Wiesław Płończak   - Komendant Straży Miejskiej  

w Kostrzynie nad Odrą,  
 
 
 
Proponowany porządek obrad : 
 
1. Sprawy  regulaminowe 

a) otwarcie sesji, 
b) przyjęcie porządku obrad. 
c) przyjęcie protokołów z ostatnich sesji 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 
3. Informacja o działalności Kostrzyńskiego Centrum Kultury, Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji (podsumowanie okresu wakacyjnego). 
4. Informacja z realizacji budżetu miasta za I półrocze 2010 r. 
5. Podjęcie uchwał w sprawach : 

a) wydania opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie 
zmiany Uchwały Nr 59/IX/2007 Rady Powiatu Gorzowskiego z dnia 25 lipca  
2007r. w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny Publiczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 1), 

b) opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne  prowadzone przez 
Miasto Kostrzyn nad Odrą (druk nr 2), 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia statutu Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 3),  

d) zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad Odrą na 2010 rok (druk nr 
4), 

e) zmiany uchwały Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą w sprawie uchwalenia 
Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Kostrzyn nad Odrą (druk nr 5),  

f) trybu prac na projektem uchwały budżetowej (druk nr 7), 
g) udzielenia bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych (druk nr 8), 
h) rozpatrzenia skargi Pana Przemysława Kamińskiego (druk nr 9), 
i) przystąpienia Miasta Kostrzyn nad Odrą do współpracy z GDDKiA Oddział w 

Zielonej Górze w zakresie dostosowania dwóch drogowych sygnalizacji 
świetlnych w Kostrzynie nad Odrą do obowiązujących przepisów (druk nr 10) 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Sprawy różne. 
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Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz o godz. 14.00 dokonał 
otwarcia obrad sesji w sali Europejskiego Centrum Spotkań Seniorów i Osób 
Niepełnosprawnych oraz  Kostrzyńskiego Centrum  Wspierania  Biznesu.   

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 
15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych  decyzji. 

 
Następnie przystąpiono do przyjęcia porządku obrad sesji. 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz zgłosił autopoprawkę do porządku obrad sesji, 
polegającą na wprowadzeniu : 
1) projektu uchwały (po zmianach) w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej (druk nr 7a). 
2) zmienionego (uzupełniony o dodatkowe lokale mieszkalne) projektu uchwały w 

sprawie udzielenia bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych (druk nr 8a), 
3) projektu uchwały w sprawie utworzenia obwodów głosowania w Niepublicznym 

Zakładzie Opieki Zdrowotnej Nowy Szpital i Domu Pomocy Społecznej „Dom 
Seniora” w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 11).  

4) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad 
Odrą na 2010 rok (druk nr 12), 

 
W związku z tym, iż nie zgłoszono wniosków w sprawie zmiany porządku obrad sesji, 
Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do realizacji  kolejnego punktu, tj. przyjęcia 
protokołów  z ostatnich sesji Rady Miasta.  
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu : 
1) Nr XLIII/10 z  10 sierpnia 2010 r., który został przyjęty jednogłośnie,  
2) Nr XLIV/10 z  27 sierpnia 2010 r., który został przyjęty jednogłośnie,  
 
Ad. 3 - Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie od 10 sierpnia 2010 r. do             

7 października 2010 r. przedstawił Burmistrz Miasta Andrzej Kunt  (sprawozdanie z 
działalności Burmistrza stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 
Na obrady sesji przybył Radny B. Samosionek, a więc stan Rady liczył 13 Radnych. 
 
Radna S. Martynowicz sprostowała i uzupełniała sprawozdanie Burmistrza, 
informując, że ZHP Hufiec Kostrzyn nad Odrą zorganizował obóz w Pobierowie dla 
180 dzieci, a nie 80 dzieci. Natomiast na zorganizowanie wyjazdu na zlot  harcerzy w 
Krakowie otrzymano dotację, jedną w wysokości 10.000 zł na realizację zadania pn. 
wychowanie patriotyczne młodzieży, oraz dodatkowe 2000 zł. również na obchody 
100-lecia harcerstwa polskiego. Radna S. Martynowicz w imieniu ZHP Hufiec 
Kostrzyn nad Odrą złożyła podziękowanie za udzielone wsparcie finansowe. Radna            
S. Martynowicz zwróciła uwagę, że na 78 wniosków pozytywnie rozpatrzono 23 
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wnioski o przyznanie stypendiów dla uzdolnionej młodzieży. Stypendia przyznano 
trzem uczniom ze Szkoły Podstawowej Nr 2, pięciu uczniom ze  Szkoły Podstawowej 
4, trzem uczniom z Gimnazjum Nr 1 i dwunastu uczniom z Gimnazjum Nr 2. Radna 
zapytała, czy najwięcej wniosków wpłynęło ze Gimnazjum Nr 2, czy też najlepiej były 
umotywowane, skoro najwięcej uczniów z tej szkoły otrzymało stypendium. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, że Komisja rozpatrywała wnioski według listy 
uczniów z podziałem na szkoły podstawowe i gimnazja oraz ponadgimnazjalne.  
Wnioski, które uzyskały powyżej 70 punktów zakwalifikowały się do przyznania 
stypendium. W związku z powyższym wymaganą liczbę punktów uzyskało najwięcej 
uczniów z Gimnazjum Nr 2. 
 
Radna A. Bajor zwróciła uwagę, że spośród tych uczniów, część jest uczniami szkoły 
ponadgimnazjalenej, a stypendia przyznawane są dla uczniów szkół podstawowych i 
gimnazjów. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, że stypendia przyznawane są dla uczniów na stałe 
zamieszkałych w Kostrzynie nad Odrą, a więc po ukończeniu gimnazjum mogą być 
uczniami   szkół ponadgminazjalnych poza miejscem zamieszkania.   
 
 
Ad. 4 - Informacja o działalności Kostrzyńskiego Centrum Kultury, Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji (podsumowanie okresu wakacyjnego). 
 
 
Informację o działalności Kostrzyńskiego Centrum Kultury przedstawił Dyrektor KCK 
Pan Zdzisław Garczarek. Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Następnie Pan Zygmunt Mendelski Dyrektor MOSiR przedstawił informację                       
o działalności Miejskiego Ośrodka  Sportu i Rekreacji. Informacja stanowi załącznik 
nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad. 5- Informacja z realizacji budżetu miasta za I półrocze 2010 r. 

 
Informację z realizacji budżetu miasta za I półrocze 2010 r. przedstawił 

Burmistrz A. Kunt. Sprawozdanie z wykonania budżetu stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
Burmistrz Miasta poinformował, iż Regionalna Izba Obrachunkowej wydała 
pozytywna opinię o informacji z przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 
2010 r. przedłożonej przez Burmistrza Miasta Kostrzyn nad Odrą. 
 
Na obrady sesji przybył Radny P. Tadla, a więc stan Rady liczył 14 Radnych. 
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Ad. 6 - Podjęcie uchwał w sprawach : 
 
a) wydania opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie 

zmiany Uchwały Nr 59/IX/2007 Rady Powiatu Gorzowskiego z dnia 25 lipca  
2007r. w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny Publiczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą (druk nr 1), 

 
Radna M. Nowakowska stwierdziła, że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych w 
dniu 23 września br. Wicestarosta Powiatu poinformował, że z chwilą przedłużenia o 
kolejny rok likwidacji SPZOZ wypłata zaległych zobowiązań pieniężnych 
pracowniczych również przedłuży się o następny rok.  Radna przedstawiła opinię  
pracowników szpitala, którzy byli rozgoryczeni i  zawiedzeni, dlatego też zwrócili się 
z prośbą o nie przedłużanie likwidacji. Ponadto Starosta wyjaśniał, że z majątku 
byłego SPZOZ pozostało niewiele do spieniężenia, a koszty utrzymania likwidacji 
wynoszą 15.000 zł. W związku z powyższym pracownicy zwrócili się do Radnych o 
przemyślenie decyzji przed podjęciem uchwały w sprawie przedłużeniu likwidacji. 
 
Radny M. Jaszcz stwierdził, że w działalności publicznej podejmuje się trudne decyzje 
i jedną z nich była restrukturyzacja szpitala. Zdaniem Radnego przeprowadzając 
restrukturyzację szpitala nie należy kierować się  tylko czynnikiem ekonomicznym, 
ale przede wszystkim czynnikiem ludzkim. Radny uważał, iż należało zrobić 
wszystko, aby należności pracownicze były wypłacone, ponieważ to oni, nie ze swojej 
winy ponieśli największe koszty restrukturyzacji szpitala. Radny uznał, iż Powiat 
poprzez przedłużanie likwidacji szpitala, zamierza zrzucić z siebie odpowiedzialność 
za nieudolną politykę organu założycielskiego, dyrekcji szpitala. Dodał, że z 
uzyskanych informacji wynika, że zaległości pracownicze obejmują 381 pracowników 
na kwotę ponad 4 mln zł. Radny zwrócił się do Radnych, aby przed głosowaniem, 
postawili się w sytuacji tych pracowników i wówczas uczciwie, w zgodzie z własnym 
sumieniem , podjęli decyzję o przedłużeniu likwidacji szpitala. 
 
Radny B. Samosionek stwierdził, że na początku miesiąca marca br. Starosta rozbudził 
nadzieję wśród pracowników, że zaległe wynagrodzenia będą wypłacone. W związku 
z powyższym większość pracowników podpisało ugodę i zrzekła się wypłaty odsetek 
za bieżący rok, co nie zostało spełnione. Starostwo po raz kolejny nie wywiązało się ze 
złożonych obietnic. Radny stwierdził, iż również jest takiego zdania, jak jego 
przedmówcy, że pracownikom SPZOZ należą się zaległe wynagrodzenia za wykonaną 
pracę. 
 
 
Wicestarosta G. Tomczak odnosząc się do powyższych wypowiedzi, stwierdził, iż 
mają one charakter populistyczny. Następnie stwierdził, iż uczestniczył w dwóch 
posiedzeniach Komisji i gdyby dyskusje na tych komisjach  trwały dłużej i inni radni 
zadawaliby pytania, to wówczas więcej spraw byłoby wyjaśnionych. Wicestarosta 
wyjaśnił, że wierzytelności pracownicze wynoszą 4.044.000 zł. na 106 mln zł. 
wszystkich wierzytelności. Zakończenie likwidacji SPZOZ wiąże się z przejęciem 
przez Starostwo wszystkich wierzytelności, czyli 106 mln zł., co nie oznacza, że tylko 
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pracownikom można wypłacić zobowiązania, a pozostałych wierzycieli pominąć, 
ponieważ nie ma takiej prawnej możliwości. Nadmienił, iż wielokrotnie powtarzał na 
spotkaniach, posiedzeniach Komisji, że  pracownicy zostali poszkodowani, ale nie w 
wyniku restrukturyzacji, tylko z powodu nieudolnej polityki tych, którzy decydowali o 
funkcjonowaniu szpitala.  Podkreślił, że wypłatę wynagrodzeń oraz wszystkie 
dochody zablokował Komornik w lutym 2007 r., a nie Starostwo. Od tego czasu 
pracownicy szpitala nie otrzymali żadnych należności, a Komornik pobierał od tych 
zajęć komorniczych 15% premii. Wicestarosta przypomniał, iż 25.07.2007 r. Rada 
Powiatu podjęła uchwałę w sprawie postawienia w stan likwidacji Samodzielny 
Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Kostrzynie nad Odrą. Natomiast 18.08.2010 r. 
Likwidator złożył wniosek do Zarządu Powiatu i przedstawił argumenty, iż należy 
likwidację przedłużyć. Wicestarosta zaprzeczył, że kiedykolwiek powiedział, iż 
przedłużając likwidację o rok, pracownicy będą musieli czekać na zaległe pieniądze 
jeszcze rok. Wyjaśnił, że przedłużanie likwidacji o rok nie jest spowodowane 
koniecznością wydłużenia o 12 miesięcy spłaty wierzytelności, tylko czasu 
potrzebnego na przygotowanie do wejścia do tzw. „Programu B”, czyli programu 
rządowego polegającego na wsparciu jednostek samorządowych w działaniach 
stabilizujących system ochrony zdrowia w Polsce. Starostwo przygotowuje się do 
wystąpienia z wnioskiem, który należy złożyć do dnia zakończenia likwidacji SPZOZ, 
ponieważ po tym terminie wszystkie zobowiązania stają się zobowiązaniami organu 
założycielskiego, czyli Starostwa. Ponadto, aby  wejść do „Programu B” należy 
spełnić wiele warunków formalnych i prawnych, a jednym z nich jest zawarcie ugody 
z wierzycielami, a także opracowanie projekcji finansowej spłaty zobowiązań. Spłata 
wierzycieli będzie dokonywana ze  środków otrzymanych z dotacji budżetu państwa w 
takiej wysokości, w jakiej umorzono w wyniku negocjacji. Wicestarosta 
poinformował, iż 65 mln zł stanowią zobowiązania publicznoprawne, które będą w 
całości umorzone, jeśli Powiat wejdzie do „Programu B”. Natomiast kwotę 41 mln zł 
stanowią zobowiązania cywilnoprawne, które są przedmiotem negocjacji. Z tych 
cywilnoprawnych wyłączono należności pracownicze, które będą wypłacone w 100%, 
z tym, że ustalono również termin, do którego będą naliczane odsetki. W wyniku 
prowadzonych negocjacji z wierzycielami, udało się umorzyć 6,8 mln zł., ale są 
również wierzytelności wykupione przez firmy, które nie wyrażają woli prowadzenia 
rozmów w tej sprawie. Nadmienił, że pozytywne zakończenie negocjacji z dwoma 
większymi wierzycielami, pozwoliłoby na wejście do Programu B”. Również Miasto 
Kostrzyn oraz MZK są wierzycielami SPZOZ Kostrzyn. Dlatego też Powiat 
występował do Miasta o umorzenie zobowiązań na kwotę 2,3 mln zł., które w tej 
wysokości po umorzeniu zostaną przekazane budżetu państwa w formie dotacji 
Powiatowi. Nadmienił, że Uchwała Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą z 2006 r. nie 
przewiduje możliwości umorzenia zobowiązań SPZOZ, dlatego też należy dokonać 
zmiany tej uchwały. W międzyczasie przedstawiono interpretację prawną finansistów i 
radcy Urzędu Miasta, że te zobowiązania mają charakter publicznoprawny.  Natomiast 
opinia Skarbnika Powiatu w tej sprawie jest odmienna, a więc należy rozstrzygnąć tę 
kwestię. Wicestarosta poinformował, iż każde umorzenie zobowiązań wiąże się 
otrzymaniem w tej wysokości dotacji z  Ministerstwa. W związku powyższym 
umorzenie zobowiązań Miasta Kostrzyn na kwotę ponad 2 mln zł, MZK również na 
kwotę ponad 2 mln zł, a także Marszałka Województwa Lubuskiego na kwotę ponad 5 
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mln zł. spowoduje otrzymanie około 10 mln zł dotacji. Wicestarosta podsumowując 
wypowiedź poinformował, iż Powiat wystąpił do Ministerstwa Finansów z prośbą o 
udzielenie dotacji budżetowej w wysokości 17 mln zł., która jest udzielana jednostkom 
samorządowym będących w sytuacjach szczególnych. Również do końca tego roku 
będzie składany wniosek o przystąpienie do „Planu B”. Natomiast przedłużenie 
likwidacji jest związane z tym, aby po wejściu do programu rządowego otrzymać 
środki na spłatę wszystkich wierzytelności,  w tym pracowniczych.  Wicestarosta  była 
zdania, iż nie ma powodów, aby przedłożony projektu uchwały opiniować negatywnie, 
ponieważ przedłużenie likwidacji o kolejne miesiące i wejście Powiatu do „Planu B”, 
dają gwarancję spłaty wszystkich wierzytelności. W związku z powyższym inny 
wariant spowodowałby, że zadłużenie SPZOZ, które rocznie wzrasta o 13,7 mln zł. nie 
byłoby spłacone jednorazowo, tylko rozłożone na wiele lat, ponieważ budżet Powiatu 
wynosi 40 mln zł. Wicestarosta apelował do Radnych, aby nie wstrzymać się od 
głosowania, tylko zaopiniować uchwałę pozytywnie.  
 
 
Radna M. Nowakowska przytoczyła pytanie, jakie zadała Wicestaroście na 
posiedzeniu Komisji w dn. 23.09.2010 r. cyt. :”czy z uwagi na przedłużenie terminu 
likwidacji szpitala wypłata zaległych zobowiązań pieniężnych dla pracowników 
opóźni się.” Pan Wicestarosta odpowiedział: „tak, tak samo jak pozostałych 
wierzycieli”. 
 
Radny B. Samosinek  stwierdził, iż nie jest wstanie zrozumieć, jak Komornik mógł 
zająć dochody SPZOZ, gdy Zarządcą szpitala było Starostwo. Radny zwrócił również 
uwagę, że nie znaleziono winnego tej sytuacji i nie wyciągnięto żadnych 
konsekwencji, a więc nadal nie znamy winnego.  
 
Radny M. Jaszcz odnosząc się do stwierdzenia Wicestarosty, że część Radnych używa 
tonu populistycznego, ponieważ zaczynają się wybory, stwierdził, że należy uznać, iż 
od czterech lat, jako Radny przygotowuje się do wyborów. Radny przypomniał, że 
wielokrotnie, również w imieniu radnych  występował do Starostwa o złożenie 
wniosku do Prokuratury odnośnie złego zarządzania w SPZOZ, czego konsekwencje 
największe ponieśli pracownicy szpitala.    
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz stwierdził, iż odnosi wrażenie, że Starostwo 
Powiatowe od wielu lat przedstawia Radzie Miasta swoje wewnętrzne problemy. 
Natomiast Radę Miasta interesują bardziej aspekty społeczne tej sprawy. 
Przewodniczący Rady nadmienił, iż pamięta i jest to odnotowane w protokole, że Rada 
otrzymała zapewnienie, zanim podjęła stosowną uchwałę, że Starostwo spłaci kredyt 
poręczony przez Miasto, jeśli SPZOZ nie będzie go spłacał. W związku z powyższym 
deklaracje, które nie są dopełniane, powodują utratę zaufania. Zwrócił uwagę również 
na to, że nie ma pewności, iż Powiat otrzyma 17 mln zł. dotacji z Budżetu Państwa. 
Ponadto Powiat nie wykazuje woli wygospodarowania środków ze swojej strony, 
tylko oczekuje na wsparcie finansowa od bogatego Miasta Kostrzyn. Przewodniczący 
Rady poinformował, że Uchwała, którą Rada Miasta podejmie jest Uchwałą 
opiniującą, ponieważ bez względu na wyrażoną opinię, ostateczną decyzję podejmuje 
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Rada Powiatu. Przewodniczący Rady stwierdził, iż na podstawie wypowiedzi Radnych 
i wielu doświadczeniach tej kadencji, Radni nie są przekonani, że przedłużenie okresu 
likwidacji do końca 2011 r. jest terminem ostatecznym. 
W związku z tym, iż zakończono dyskusję Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad projektem uchwały.  
Przewodniczący Rady zaproponował głosowanie w pierwszej kolejności nad 
wyrażeniem opinii, a następnie nad projektem uchwały, ponieważ na posiedzeniach 
Komisjach nie wypracowano opinii w tej sprawie. Przewodniczący zwrócił się z 
pytaniem, czy poddać pod głosowanie w pierwszej kolejności opinię negatywną? 
Rada Miasta poprzez aklamację poparła propozycję Przewodniczącego Rady. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”,  przy 1 „wstrzymującym się” wyraziła negatywną opinię.  
 
Następnie Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt 
uchwały (druk nr 1). 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za” przy 1 „wstrzymującym się”  – podjęła Uchwałę Nr XLV/350/10,  która stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 
  
 
b) opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne  prowadzone przez 

Miasto Kostrzyn nad Odrą (druk nr 2), 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/351/10,  która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej w 

Kostrzynie nad Odrą (druk nr 3),  
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/352/10,  która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
d) zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad Odrą na 2010 rok (druk nr 4), 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/353/10,  która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
e) zmiany uchwały Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Kostrzyn nad Odrą (druk nr 5),  
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Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/354/10,  która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
f) trybu prac na projektem uchwały budżetowej (druk nr 7a), 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/355/10,  która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
g) udzielenia bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych (druk nr 8), 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/356/10,  która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
h) rozpatrzenia skargi Pana Przemysława Kamińskiego (druk nr 9), 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/357/10,  która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
i) przystąpienia Miasta Kostrzyn nad Odrą do współpracy z GDDKiA Oddział w 

Zielonej Górze w zakresie dostosowania dwóch drogowych sygnalizacji świetlnych 
w Kostrzynie nad Odrą do obowiązujących przepisów (druk nr 10) 

 
Burmistrz Miasta A. Kunt poinformował, iż porozumienie stanowiące załącznik do 
projektu uchwały, które nie było jeszcze podpisane w czasie omawiania na 
posiedzeniach Komisji, zostało już przez obie strony podpisane i będzie prawomocne 
po podjęciu uchwały przez Radę Miasta. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/358/10,  która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
j)  utworzenia obwodów głosowania w Niepublicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej 

Nowy Szpital i Domu Pomocy Społecznej “Dom Seniora” w Kostrzynie nad Odrą 
(druk nr 11), 

 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/359/10,  która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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k) zmiany uchwały budżetowej Miasta Kostrzyn nad Odrą na 2010 rok (druk nr 12),  
 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt poinformował, że w budżecie miasta ujęto zadanie 
polegające na budowie miejsc parkingowych i przebudowy dróg na Os. Słowiańskim, 
z tym, że w trakcie procederu przetargowej uznano za zasadne rozszerzenie tego 
zadania o wykonanie modernizacji oświetlenia na tym osiedlu. W związku z 
powyższym należałoby zwiększyć środki o kwotę 80.000 zł.. Burmistrz zaproponował 
zmniejszyć środki z zadania dotyczącego budowy przystani Delfin, które nie będzie w 
tym roku realizowane w ramach projektu „Łączą nas rzeki”.   
 
W związku z tym, iż nie zgłoszono pytań, Przewodniczący Rady M. Tatarewicz 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Rada Miasta w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”– podjęła Uchwałę Nr XLV/360/10,  która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

 
Ad. 7- Interpelacje i wnioski radnych. 
 
 W tym punkcie porządku obrad nie zgłoszono wniosków i interpelacji. 
 
Radny M. Jaszcz zwrócił się z prośbą o pilne wyrównanie nawierzchni ulicy 
Mickiewicza w miejscu wyfrezowanej części asfaltu, ponieważ w obecnym stanie 
zagraża bezpieczeństwu, szczególnie pieszym. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, że odpowiednia maszyna do uzupełnienia asfaltu 
została już do tego celu sprowadzona, a więc w najbliższym czasie ulica Mickiewicza 
powinna być wyrównana.  
 
 
Ad. 8– Spraw różne. 
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz przedstawił pismo mieszkańców Orła 
Białego od nr 8 do nr 20, którzy wnieśli uwagi do projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenów ograniczonych ulicami Orła Białego, 
Jagiellońskiej i Jana Pawła II w Kostrzynie nad Odrą (pismom załączeniu), które 
zostało przekazane do wiadomości Rady Miasta. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, iż zgodnie z procedurą projekt miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego wykładany jest do publicznego wglądu w 
celu umożliwienia dyskusji i wniesienia uwag do planu. 
Naczelnik Wydz. GPiOI Pani M. Kraszewska uzupełniając wypowiedź Burmistrza 
dodała, że zgłoszone wnioski zostały przekazane do projektantów planu, którzy 
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odniosą się do tych uwag. Projekt planu będzie przedmiotem posiedzenia Komisji 
Rady, na których będzie dyskusja również nad zgłoszonymi uwagami do planu.  
 
Przewodniczący Rady M. Tatarewicz poinformował, iż Radni Rady Miasta byli 
zobowiązania do złożenia dwóch oświadczeń majątkowych, jedno w terminie do 
30.04.2010 r. według stanu na dzień 31 grudnia 2009 roku poprzedniego, a drugie 
oświadczenie na 2 miesiące przed upływem kadencji. Przewodniczący Rady 
stwierdził, iż wszyscy zobowiązani do złożenia oświadczeń dokonali tej czynności, a 
po dokonaniu ich analizy żadnych błędów pod względem formalnym nie zauważył. 
Nadmienił, że oceny merytorycznej tych oświadczeń dokonają odpowiednie organy, o 
czym powiadomieni Radnych po otrzymaniu informacji w tej sprawie.   
 
Radny J. Sak zapytał, czy projektant ul. Niepodległości pochodzi z Kostrzyna, czy też 
z Gorzowa, ponieważ zwrócił uwagę, że w wyniku przebudowy tej ulicy  
zlikwidowano wjazd do budynku nr 28 na Os. Mieszka I-go. W związku  z 
powyższym  uniemożliwiono wjazd do tego budynku dla karetek, straży pożarnej i 
policji. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, iż projektant planu pochodzi z Zielonej Góry. 
Problem z wjazdem był analizowany i zastanawiano się nad obniżeniem chodnika, ale 
obniżenie go do wysokości 4 cm jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na wjazdy 
wszystkim pojazdom i parkowaniem na terenach zielonych. Dlatego też, 
pozostawienie chodnika na wysokości 12 cm pozwoli na wjazd pojazdom typu 
karetka, straż pożarna. 
 
Radny J. Sak zwrócił uwagę, że po przebudowie ul. Niepodległości zlikwidowano 
wyjazd ze stadionu oraz nie ma wejścia na chodnik. Ponadto zwrócił uwagę, że 
parking przy stadionie jest wykruszony przez pojazdy ciężkie, a pojazdy TIR niszczą 
chodnik przy wycofywaniu. 
 
Z-ca Burmistrza Z. Biedulski wyjaśnił, że będą wykonane dwa wejścia na chodnik 
przy głównych traktach komunikacyjnych.  
 
Burmistrz Miasta A. Kunt stwierdził, iż nie mamy wpływu na kierowców, którzy 
bezmyślnie próbują przejechać, wiedząc, iż mogą się nie zmieścić pod wiaduktem. 
Dodał, iż wjazd pod wiadukt został obniżony o 15 cm. Ponadto wyjaśnił, iż z ulicy 
Niepodległości jest  wjazd i wyjazd o szer. 7 m, wytyczona jest również droga przez  
parking, na którym wytyczone są miejsca dla autobusów i innych pojazdów. Również 
dodatkowy wjazd na teren stadionu jest od ul. Sybiraków. Burmistrz wyjaśnił, że przy 
budowie nowych dróg nie bierze się pod uwagę dotychczasowych rozwiązań, tylko 
projektuje się drogi zgodnie z przepisami, które nie pozwalają, aby wjazdy z ulicy 
znajdowały się obok siebie, w odstępie kilkunastu metrów.  
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Radny J. Sak zapytał, jakie są plany związane z działką po byłym kinie? 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśniła, iż teren po kinie jest jednym z atrakcyjnych 
miejsc w mieście, która będzie przeznaczona do sprzedaży w roku przyszłym, ale pod 
warunkiem przedstawienia koncepcji jej zagospodarowania.  
 
Radny M. Jaszcz stwierdził, iż wszyscy oczekiwali przebudowy ul. Niepodległości i są 
zadowoleni z jej modernizacji. Zdaniem Radnego dla usprawnienia służb 
ratowniczych  należało wykonać wjazd naprzeciw bramy stadionu. Obecna 
organizacja ruchu przez teren parking znacznie utrudnia dojazd, szczególnie w czasie 
organizowanych imprez sportowych, gdy parking zastawiony jest pojazdami.  
 
Burmistrz Miasta A. Kunt stwierdził, iż zadanie jest w trakcie realizacji, a więc z 
dyskusją należy poczekać, aż inwestycja zostanie zakończona.  
 
Radna B. Gęzikiewicz wnioskowała o przygotowanie projektu uchwały zgodnej z 
prawem w sprawie wprowadzenia zakazu handlu „dopalaczami” na ternie miasta 
Kostrzyna nad Odrą oraz likwidacji istniejących punktów sprzedaży. 
 
Radny M. Kunt  wyjaśnił, że dzięki ustawie rządowej punkty sprzedaży będą 
zamknięte. Nadmienił, iż półtora roku temu, w trakcie Przystanku Woodstock 
próbowano zamknąć punkty sprzedaży środków odurzających, poprzez wydanie 
Zarządzenia Burmistrza. Niestety prawo miejscowe próbowano ominąć i sprzedaży 
dokonywano z samochodów, lub wynajętych terenów przyległych do posesji na              
ul. Sportowej. Rozwiązaniem tego problemu będzie ustawa rządowa. 
 
Burmistrz Miasta A. Kunt wyjaśnił, iż do podjęcie uchwały niezbędna jest podstawa 
prawna, a więc należy poczekać na podjęcie ustawy sejmowej. Burmistrz zwrócił 
uwagę, że najskuteczniejszym działaniem jest zmniejszenie popytu, czyli profilaktyka 
i edukacja. 
 
 
W związku z tym, że porządek obrad XLV sesji Rady Miasta Kostrzyn nad Odrą                     
został wyczerpany - Przewodniczący Rady Miasta Marek Tatarewicz  zamknął obrady 
o godzinie 17.00. 
 
 
Protokołowała :     Przewodniczący  Rady Miasta 
 
R. Luszawska      Marek Tatarewicz 
 
 


